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Russian army personal are being briefed for deployment in Syria, according to military
brochures
obtained by Russia's Novaya Gazeta newspaper.

Leaflets filled with basic Arabic
phrases and commands, health and safety advice, and tips
on
identifying Islamic State spies are being distributed to men in
Chechnya's 46
th OBRON
brigade, the news outlet reported.
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from Chechnya https://t.co/Ck01XqCG36 pic.twitter.com/fRjDbzLVob

— CIT (en) (@CITeam_en) January 12, 2017

The brigade, which previously formed
part of of Chechnya's notorious Sever special
operations battalion,
now belongs to Russia's National Guard.

The reports have fueled speculation that Moscow could be preparing to increase its troops
within Syria, despite claims from the Kremlin that is was scaling down its military presence in
the region. Moscow has previously supported Syria's President Assad with aid and air
support. 

One brochure is emblazoned with the
logo of the Russian army — a red, white and blue star
— and features a basic Russian-Arabic
phrase book, a map of Syria and the Middle East, and
an illustrated
guide to military equipment and ranks within the Syrian army.

The second leaflet, which states that
it has been issued by the National Guard itself, features
the emblem
of the 46
th OBRON brigade.

The pamphlet contains several chapters describing Syria's language, festivals, currency and
customs, as well as
intricate descriptions of how to distinguish between different
armed
groups, military scouts, spies, and journalists.

Related article: Putin’s Great White Fleet

The booklet advises troops to describe
themselves as “Mukhabarat” — a common name for
the Syrian
intelligence services — if they feel that a Syrian civilian has
“behaved
inappropriately.”

The Syrian secret police have been
accused of repeatedly violating human rights, eventually
leading to
protests — and the outbreak of civil war — in 2011.

Military experts say the
brochures are similar to those handed out to Soviet troops before
and
during the Afghan war, Novaya Gazeta reported.

The newspaper also speculated that
there was a deliberate misprint within the brochure,
allegedly to
give Russia's Defense Ministry the chance to distance themselves from
the
pamphlets. A stamp on one of the booklet's inner pages describes
nonexistent 46
th OBRON
battalion, rather than Chechnya's
64
th.

Troops from Chechnya were deployed in Syria in December 2016 in order to protect the
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Russian airfield at Hmeimim in Syria's Latakia province, according to Chechen leader Ramzan
Kadyrov. He maintained it was "well-known" that Russian troops were not taking part in
ground operations.
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Дорогие друзья! Отечественные СМИ тиражируют сообщения об "отправке" в Сирию
"военнослужащих батальонов "Восток", "Запад" и "чеченского спецназа". Ответственно
заявляю, что в Чеченской Республике нет никаких батальонов "Восток" и "Запад". В Чечне, как и
в любом другом регионе, дислоцированы подразделения МО РФ. В них проходят службу
граждане России из Чечни и других субъектов федерации. Хорошо известно, что российские
войска не принимают участие в наземной операции в Сирии. В то же время, Министерство
обороны никогда не делало секрета из того, что в Сирии есть авиабаза и её безопасность
обеспечивают военнослужащие МО РФ. Периодически происходит их ротация. Одни команды
прибывают, другие убывают. Если же военным, дислоцированных в Чечне частей, когда-либо
поступит приказ, нести службу по охране авиабазы в Сирии, то им выпадет самый счастливый
жребий. Я неоднократно говорил и сейчас повторяю, что, как генерал, как Герой России готов в
любую минуту встать в строй тех, кто ведёт борьбу с международным терроризмом. Врага
необходимо уничтожить в его логове, прежде чем щупальца дотянутся до твоей страны, земли,
Отечества. Команда Первого Президента ЧР, Героя России Ахмат-Хаджи Кадырова ещё в 1999
году поклялась воевать с террористами и ваххабистами, где бы они ни находились. Верность
этой клятве мы доказывали всей своей жизнью. Я был бы счастлив и горд, получить приказ
Верховного Главнокомандующего ВС РФ и незамедлительно отправиться в Сирию воевать с
нечистью. Сегодня Сирия при потворстве западных стран разрушена, миллионы человек убиты,
стали беженцами, унижены и оскорблены, разбросаны по всему миру. Если банды террористов
не уничтожить, они окажутся там, где меньше всего их ждут. Поэтому они должны быть
нейтрализованы вдали от нашего родного очага! И мы к этому готовы в любую минуту!
#Кадыров #Россия #Чечня #Сирия

A photo posted by Ramzan Kadyrov (@kadyrov_95) on Dec 8, 2016 at 7:23am PST

“It's well-known that Russian troops
are not taking part in group operations in Syria,”
Kadyrov wrote on
his Instagram page in December 2016. 
“The Ministry of Defence has
never
made any secret of the fact it has an air base in Syria and that
troops are there to
ensure its security. The Chechen military will happily
serve to protect this airbase if they
receive such an order. The enemy must be destroyed in its
lair before its tentacles can reach
our homeland. [Terrorist groups] must be neutralized
away from our homeland! We are
ready [to fight] at any moment!"

The Caucasian Knot news website reported in December 2016 a unit of 500 troops was to be
deployed to Syria to serve as military police. A group of 12 Chechen soldiers were reportedly
dismissed for refusing to deploy.

The Russian Navy announced on Jan. 6 that its battlegroup in the Mediterranean Sea would be
heading home after "completing its mission" in Syria.

Beleaguered Russian aircraft carrier Admiral Kuznetsov was the first to leave the
group, followed by the
missile cruiser Peter the Great.  The battlegroup is 
headed
toward
the Russian port of Severomorsk, a town in the Murmansk region
where Russia's Northern
Fleet is headquartered. 
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